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14. ročník Popolesu se letos opět vydařil. Jsme nadšeni, že jsme mohli udělat radost 220 dětem z Mukařova a okolí. Na cestě 
děti potkaly Vikingy, Sněhurku s trpaslíkem, Elzu s Olafem a Annou, Perníkovou chaloupku, Ferdu s Beruškou, Indiánky, Pirátku 
s Pipi Dlouhou punčochou, rytíře a královnu, vodníka, zvířátka, čerty, vlka a Karkulku, Manku, Rumcajse a Cipíska, Šmoulin-
ku s Gargamelem a lesní vílu. V cíli na děti čekala odměna v podobě sladkosti a malého dárečku, také si mohli upéct buřtíka 
a občerstvit se limčou. Všem dobrovolníkům – pohádkovým bytostem – moc děkujeme za pomoc při této úžasné akci. Velké 
poděkování patří děvčatům z našeho Hangout4Teens, které se nebály zapojit a rolí pohádkových bytostí se zhostily na výbornou.
Pokud máte hezké fotografie pohádkových bytostí, budeme rádi za zaslání na e-mail: recepce@kkcm.cz.

 Petra Houdková, koordinátorka KKCM

Pochod Pohádkovým Lesem mezi 
Srbínem a Louňovicemi se opět vydařil

Petr Doležel – Ve středu 17. května 2023 v 18:26 hodin byl na tísňovou linku středočeských 
hasičů oznámen požár v areálu firmy se zahradní technikou u kutnohorské silnice č. 2  
v katastru obce Tehovec v okrese Praha-východ. Jednalo se o jeden z největších požárů 
v našem bezprostředním okolí za posledních dvacet let. 

Byl vyhlášen druhý poplachový stupeň a zároveň bylo požádáno o posily.  Požár se střechou 
rychle šířil a kromě dalších cisteren bylo zapotřebí i více automobilových žebříků a plošin, 
kontejnerů kombinovaného hašení, a vzhledem k zásahu v dýchací technice i protiplynových 
automobilů s náhradními lahvemi se stlačeným vzduchem. Krátce před půl osmou byl vyhlá-
šen třetí poplachový stupeň a do Tehovce mířily další posily nejen z Prahy, ale i profesionální 
hasiči s velkoobjemovými cisternami z Kladna, Slaného, Mělníka, Nymburka a Příbrami. 

Pokračování na straně 3

Požár skladu v Tehovci byl jedním z největších za posledních 20 let
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Obec obdržela dotaci na multifunkční hřiště v Srbíně
Před dvěma lety, když byla vypsána dotace Minis-
terstva pro místní rozvoj ČR, kterou by šlo využít na 
stavbu obecního multifunkčního hřiště, jsme společně 
s Pavlem Kvasničkou oprášili projekt hřiště u Třeš-
ňovky v Srbíně. 

Protože nad dětským hřištěm vede nadzemní 
vedení elektro, projekt hřiště na míčové hry v tomto prostoru ne-
schválil ČEZ, a. s. Proto bylo třeba projekt přepracovat a posunout 
hřiště mimo ochranné pásmo nadzemního vedení. Projekt jsem 
dala dohromady, získala na něj povolení stavebního úřadu a Pavel 
Kvasnička obstaral rozpočet na stavbu. Rozpočet na tuto stavbu je 
cca 1,3 mil. Kč. Žádost o dotaci obec podala, ale úspěšní jsme nebyli. 
Pokusili jsme se získat dotaci i od společnosti ČEZ, tzv. Oranžové 
hřiště, ale také bez úspěchu.  

Proto mám velikou radost, že po dvou letech nám byla do-
tace MMR ČR přidělena ve výši téměř 1 mil. Kč. Nyní probíhá vý-
běrové řízení na dodavatele této stavby a následně bude stavba  
zahájena. 

Hřiště pro nejmenší máme v Mukařově, Srbíně i na Žernovce, 
ale pro větší děti nám podobný sportovní prostor na Srbíně dosud 
chyběl. Dalším krokem v tomto směru bude dokončit původní záměr 
hřiště nad restaurací v Žernovce. 

Hana Zákoucká, 
starostka obce

Zastupitelstvo obce na svém zasedání dne 16. května 2023 pro-
jednávalo či schválilo:

 � Schválen Dodatek smlouvy se správcem kanalizace ve smyslu 
prodloužení této smlouvy bez dopadu na finanční plnění. 

 �  Jednalo se o dodatku Smlouvy o rozvoji území se společností 
LIDL a o dodatku Plánovací smlouvy na lokalitu BI20. Tyto smlou-
vy byly připomínkovány zastupiteli a budou ještě projednány 
s žadateli. 

 �  V souvislosti se stavbou chodníků společností LIDL bylo přijato 
usnesení o zařazení chodníku podél jižní strany Kutnohorské 
ulice od ulice Na Konci až po kruhový objezd do MPOV (místní 
plán obnovy vesnice), tak, aby bylo možno postupně na tomto 
úkolu začít pracovat.

 � Byl schválen výsledek výběrového řízení na dodavatele stavby 
Úpravy budov ZŠ Mukařov – zateplení staré školní budovy. 
Zda bude stavba realizována ale závisí na zajištění financování 
pomocí dotace. 

 � Bylo schváleno vypsání výběrového řízení na multifunkční hřiště 
Srbín a schváleno přijetí dotace na tuto stavbu.

 �  Zastupitelstvo obce projednalo návrh kontrolního výboru na 
zřízení přestupkové komise. Zřízení komise se řídí zákonem 
č. 250/2016 Sb., má přesně stanoven postup a podmínky zřízení 
a vedení komise a je v kompetenci starosty obce. Starostka obce 
povede tyto kroky ke zřízení komise.

 � Byl schválen dodatek ke smlouvě se společností IDSK ohledně 
příspěvku obce za integrovanou dopravu.

 � Starostka obce na žádost informovala o přípravě oprav komuni-
kací. Realizace oprav byla pozdržena z důvodu uzavírek proto, aby 
nedošlo k dalším omezení dopravy v obci. V první fázi budou nyní 
opraveny havarijně výtluky a následně bude vypsáno výběrové 

řízení na opravy ucelených částí komunikací. Chystá se seznam 
komunikací s kategorizací jejich stavu a s vyčíslením odhadu 
potřebných finančních objemů na opravy a rekonstrukce. Od 
příštího roku budou opravy komunikací plánovány dle tohoto 
seznamu a se zajištěním brzké opravy výtluků po zimě. 

 � Projednaly se informace o průběhu zápisů do 1. třídy ZŠ Mukařov 
a do MŠ Mukařov. V ZŠ Mukařov vzniknou pravděpodobně tři  
první třídy + jedna první třída v detašovaném pracovišti v Babi-
cích. Velký převis je ale v zájmu o zápis do MŠ Mukařov a způ-
sobený především velkým počtem dětí, které mají požádáno 
o odklad školní docházky. V tom by pomohlo zřízení přípravného 
ročníku v ZŠ Mukařov. Protože ale zápisy nejsou ještě dokončeny 
(v době jednání ZO), nelze ještě nyní posoudit, zda je to možné, 
zda v ZŠ Mukařov bude volná učebna a další podmínky, které 
jsou ke zřízení přípravné třídy potřeba.

 � ZO schválilo Zásady vedení obecní kroniky a vzalo na vědomí, že 
kroniku povede Renata Kiara Vargová, která ji doplní i za minulý 
rok 2022, kdy nebyla vůbec řešena. Kronika bude nově psána 
elektronicky, každý rok bude vytištěna a svázána. Takto bude 
moci být kronika ve více výtiscích a po odevzdání do archivu 
zůstane výtisk i obci. Také bude k dispozici elektronicky, např. 
na webu obce.

 � ZO obce schválilo podání žádosti o dotaci na studii pro dočištění 
odpadních vod za ČOV v Srbíně. Jedná se o dotaci Středočes-
kého inovačního centra z programu Smart Akcelerátor III – Věda 
v praxi obcí. Účelem je ještě nad míru zajistit kvalitu vypouštěné 
vody z ČOV Srbín. 

 � Závěrem byl p. F. Průžek jmenován velitelem družstva Sboru 
dobrovolných hasičů obce Žernovka. 
 (ZaH)

Kompletní zápisy z jednání zastupitelstva naleznete  
na webu obce www.mukarov.cz

Shrnutí z VIII. zasedání zastupitelstva obce  
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Sobě ku cti, obci ku prospěchu, bližnímu ku pomoci
Pokračování ze strany 1

Kolem půl deváté na místě 
zasahovalo 150 hasičů se 
svojí technikou. Byla povolána 
i chemická laboratoř Kameni-

ce na měření čistoty ovzduší. Rozsah požáru 
byl tak obrovský, že na místo dorazil i Český 
červený kříž, aby zajistil pitný a stravovací 
režim – na místě nyní zasahovalo přes 200 
hasičů. Kolem dvaadvacáté hodiny nechal 
velitel zásahu vyhlásit nejvyšší stupeň Z 
(zvláštní) a povolal další síly a prostředky, 
aby se hasiči v náročné práci mohli střídat. 

Krátce před půl dvanáctou večer dostali 
hasiči požár pod kontrolu. Naštěstí při něm 
nebyl nikdo zraněn, ani se nenadýchal kouře. 
Bez zranění proběhl i složitý zásah v nočních 
podmínkách. 

Statečnost a nasazení všech zasahujících 
hasičů ocenila veřejnost povzbudivými ko-
mentáři na sociálních sítích. 

V katastru naší obce máme dvě jednotky 
dobrovolných hasičů, a to z Mukařova a Žer-
novky. Velké díky tedy patří těmto deva-
tenácti borcům: Michalovi Pokornému, 
Mirkovi Veselému, Mirkovi Pokornému, 
Karlovi Löwy staršímu, Milanovi Veselé-
mu, Karlovi Löwy mladšímu, Františkovi 
Průžkovi, Robertu Hegyi, Lukáši Podané-
mu, Tomáši Pokornému, Radce Navráti-
lové, Bětce Třískové, Robertu Pelíškovi, 
Michalovi Pýchovi, Tomáši Říhovi, Petrovi 
Hojzákovi, Janu Balvínovi, Klaudii Teicha-
man a Davidovi Vycpálkovi.

Petr Doležel,  
hospodář sboru SDH Mukařov, radní obce

Použity byly fotografie z www.pozary.cz  
a letecký snímek Jakuba Teplého.

Když ve středu 17. května kolem půl sedmé začaly houkat sirény 
a hasiči vyjeli, nikdo si nedovedl představit, o jak rozsáhlou akci se 
bude jednat. To, co začalo požárem v servisu společnosti HECHT 
MOTORS, přerostlo v obrovský požár s nejvyšším stupněm popla-
chu. Plameny šlehající do výše desítek metrů, černé mračno dýmu, 
nebezpečně vybuchující akumulátory. 

Nakonec z toho byla více než dvoudenní těžká práce pro hasiče, 
kromě profesionálních jednotek i pro dobrovolné sbory ze všech 
okolních obcí. Všechna čest a obrovský respekt před zasahujícími 
hasiči. Každý z nich nasadil svůj život, dostatečně jim poděkovat 
asi vůbec nelze. Došlo k velikým škodám na majetku firmy, ale při 
tomto neštěstí nedošlo ke zraněním, nebo ztrátám na životech. I to 
je obrovská zásluha zasahujících hasičů a dokládá to jejich profesi-
onalitu a připravenost. 

Všichni jsme to sledovali s úzkostí, řada z nás zjišťovala, jak 
můžeme také pomoci. Chtěla bych v této souvislosti zmínit Jídelnu 

u Aničky, která zajistila bezplatně obědy pro zasahující hasiče po 
oba dny, s dovozem i zajištěním výdeje. 

Taková událost je vždy strašná, ale zkusme si z ní vzít i nějaké 
ponaučení. Hasiči si ověřili, jaké jsou v místě možnosti pro hašení. 
Jednalo se o poměrně nové stavby, tak lze předpokládat, že zde byla 
protipožární opatření dle norem, a proto zaměstnanci firmy i zákaz-
níci včas místo požáru opustili. Někdy si myslíme, že požadavky na 
protipožární zajištění objektů jsou příliš přísná, ale v takové chvíli 
si uvědomíme, jak jsou důležitá.  

Na zamyšlení je i nynější rozšíření používání akumulátorového 
nářadí a sportovního vybavení – zejména kol a koloběžek v domá-
cích podmínkách. Skladujme tyto baterie mimo obytné prostory, 
skladujme je a nabíjejme je pod dozorem. 

Hana Zákoucká, 
starostka obce

Požár v Tehovci potvrdil připravenost a profesionalitu hasičů



Strana 4  zpravodaj@mukarov.czNázory čtenářů a zastupitelů

S otevřením květnového čísla obecního zpra-
vodaje, jsem si uvědomil, že od 21. března 
„visí ve vzduchu“ nezodpovězený dotaz na 
redakční radu obecního zpravodaje, zda si 
každý může psát, co se mu zamane, aniž by 
někdo kontroloval pravdivost napsaného. 
Vysvětlím, proč jsem se ptal.

Možná si vzpomenete, vážení čtenáři, že 
jsem se s Vámi v březnovém čísle po svém 
odvolání loučil z pozice starosty. Byl jsem tehdy 
šéfredaktorem zpravodaje požádán, abych 
článek pojal krátce a pokud možno tak, aby 
se zpravodaj nestal místem přestřelek. Tak 
se i stalo, nic jiného jsem nakonec ani neměl 
v plánu a jak si můžete ověřit, nesnížil jsem se 
k žádným útokům, ani projevům ukřivděnosti.

O to nepochopitelnější pro mne bylo, když 
si v tom samém vydání nově zvolená starost-
ka obce Ing. Zákoucká na titulní stránce ne-
odpustila vůči mně výpady, které snad měly 
ospravedlnit moje odvolání.

Proto jsem se redakční rady, tedy orgánu, 
který má prostřednictvím obecního zpravodaje 
přímý vliv na veřejné mínění v obci, dotázal, 
zda prověřuje pravdivost příspěvků do zpra-
vodaje. Dozvěděl jsem se, že příspěvek psaný 
starostkou obce je vždy považován za důvě-
ryhodný, a proto se neposuzuje.

Můj dotaz, zda by rada zasáhla, pokud 
by důvěryhodná starostka obce napsala,  
že starosta krade, zůstala, jako další mé otázky, 
bez odpovědi.

Jen krátce připomenu hodnocení Ing.  
Zákoucké, že jsem kapitán, co se jen veze, že 
jen díky intenzivní činnosti místostarostů se 
v obci postavil vodovod a kanalizace, že jsem 
upřednostnil jedno volební uskupení na úkor 
druhého a že po volbách pomyslnou loď ovlád-
la sestava, která většinu toho, co tu za čtyři roky 
vybudovali (asi Ing. Zákoucká a spol.), začala 
rovnou házet přes palubu. Alibistické obecné 
fráze, ale když se budete ptát, co konkrétně 

se hodilo přes palubu, odpověď nedostane-
te. Když se budete ptát, jak se projevovalo to 
upřednostňování zájmů jednoho volebního 
uskupení, odpověď nedostanete. A odpověď 
nedostanete ani na další otázky.

Proto k tomu dodávám: Nikdy jsem se 
nechlubil cizími úspěchy a nikdy jsem neupíral 
nikomu úspěchy jeho. Osobně jsem po celou 
dobu „starostování“ vždy věnoval velké úsilí 
tomu, aby na připravované investiční akce moh-
la být získána dotace, případně aby byly spolu- 
investovány okolními obcemi, krajem nebo 
ministerstvem dopravy. Ať již se jednalo o stav-
bu školy, školky, silnic, chodníků, vodovodu, 
kanalizace... Jsem si jist, že jsem díky bezpoč-
tu jednání, leštění klik, osobních konzultací,  
na získání těchto prostředků do obce měl zá-
sadní podíl. Až do naší obce nová starostka 
obce získá, tak jako já, více než čtvrt miliardy 
Kč na dotacích, pak ať hodnotí své předchůdce.

 Rudolf Semanský, zastupitel obce

V květnovém vydání obecního zpravodaje 
jsem si se zájmem přečetl příspěvek p. Batók 
a pomyslel jsem si, že je škoda, když má někdo 
potřebu psát, ale pro potvrzení svých slov si 
půjčuje příklady, o nichž ví jen málo, a nestojí 
mu za to si informace ověřit. Ač paní Batók 
její názory neberu, musím opravit dvě věci:

1. Než před 17 lety, 16. 3. 2006, došlo 
k odvolání tehdejší starostky, dva dny před 
tím jsem za ní byl, abych jí na to upozornil. 
Přišlo mi to fér, říci člověku takovouto zásadní 
věc dopředu, přestože jsme nebyli kamarádi.

2. Zmíněná starostka ani náhodou neměla 
nejvyšší počet hlasů ve volbách. Ve volbách 

v r. 2002 měla největší počet hlasů p. J. Kapus-
tová (363), pak já (321), p. H. Novotný (303) 
a až pak tehdejší starostka (286). K odvolání 
došlo po 3,5 roku ve funkci, půl roku před 
volbami v r. 2006.

 
 Rudolf Semanský, zastupitel obce

Přečetl jsem si pozorně článek paní Petry Batók 
z kandidátky TOP09 s názvem „Až emoce vypr-
chají“ a musím na něj reagovat, jelikož jsem byl 
přímým účastníkem událostí, o kterých paní 
Batók píše. Konkrétně, když ve svém článku 
přirovnává situaci s odvoláním bývalého sta-
rosty Rudolfa Semanského přeběhlíky z jeho 
vlastního sdružení, těsnou většinou jednoho 
hlasu současného zastupitelstva se situací, 
která byla před 17 lety, kdy zastupitelstvo  
téměř na konci svého volebního období drtivou 
většinou hlasů (1 hlas tehdy chyběl) odvolalo 
tehdejší starostku Marcelu Holovskou. Předně 
musím říci, že nevidím žádnou podobnost mezi 
tehdejší situací a tou současnou, a to z celé 
řady důvodů.

Tehdejší volby vyhrálo Sdružení nezávislých 
kandidátu „Pro Žernovku“ a získalo ve volbách 
7 mandátů ze 13, tedy nadpoloviční většinu 
a mělo tak možnost obsadit místo starosty 
i případných místostarostů, ale neučinilo tak. 
Přes tento volební výsledek tehdy navrhlo na 
post starosty paní Marcelu Holovskou, která se 
umístila ve volbách až na 10. místě, aby proti 
sobě nepopudilo početnější Mukařov a zároveň 

umožnilo kontinuitu s předchozím zastupitel-
stvem, jehož byla paní Holovská členkou.

A konečně situaci odvolání tehdy předchá-
zela celá řada událostí a skutečností a o změně 
v osobě starostky se mezi zastupiteli hovořilo 
dlouho před tím, než k vlastnímu odvolání 
došlo. Starostku jsem tehdy osobně opakovaně 
upozorňoval, že k jejímu odvolání může dojít 
a když se způsob jejího jednání neměnil, sám 
jsem odstoupil z pozice místostarosty, jejíž vý-
kon mi paní Holovská blokovala znemožněním 
přístupu k dokumentům obce a za takových 
podmínek jsem neviděl jinou možnost. Situace 
vygradovala několik dnů, či týdnů před vlastním 
aktem odvolání, kdy vyšlo najevo, že starostka 
v přímém rozporu s předchozím usnesením 
zastupitelstva obce vydala kladné stanovisko 
k výstavbě developerské firmě, což bylo nevrat-
né rozhodnutí. Důvod odvolání tak byl na rozdíl 
od současné situace jasný, konkrétní a zcela 
zřetelný natolik, že pro její odvolání hlasovali 
s jedinou výjimkou všichni zastupitelé.

Dalším rozdílem je, že Rudolf Semanský 
nebyl člověkem, který se připravoval převzít 
vedení obce a bylo mu v tom zabráněno 

volebním výsledkem, na rozdíl od současné 
situace. Naopak to byl člověkem, který plně 
respektoval volební výsledky a v tehdejším za-
stupitelstvu od samého počátku byl součástí 
respektované konstruktivní opozice, kdy velikou 
měrou pomáhal vítěznému hnutí vystříhat se 
začátečnických chyb a podporoval rozumné 
návrhy svým hlasem. Proto byl také po odvolání 
starostky Holovské navržen na několik málo 
měsíců na post starosty, kde prokázal svoje 
schopnosti, a v následujících volbách získal 
společně s tehdy založeným hnutím Mukařo-
v-sko tolik hlasů, že o jeho nominaci na post 
starosty nikdo nezapochyboval. A bylo tomu 
tak až do současnosti.

Připomínám na závěr, že starosta Rudolf 
Semanský byl v posledních komunálních vol-
bách zvolen nejvyšším počtem hlasů na 1. místě 
a ve své poslední, ani předchozích funkcích 
starosty, se nedopustil ničeho nezákonného, 
ani odsouzeníhodného.

Jiří Čánský, bývalý místostarosta obce  
ve volebním období 2002–2006

Pravidla platí jen pro některé (názor zastupitele obce)

Reakce na článek „Až emoce vyprchají“

Jak to tehdy bylo?
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Slavo, jak se Vám v Mukařově, tedy v menší 
obci blízko velkého města, líbí?
Já jsem z Kyjeva, ale upřímně, na velká města 
mám alergii (usmívá se). Vesnice, malá dědina, 
les, příroda, kolo... To je moje krevní skupina. 
Lidi tady jsou obecně moc fajn, šikovní, milí, 
pomáhají. Mají pro nás pochopení a podporují 
nás, s větším problémem jsem se tady nesetkal. 
Pro mě důležitá věc – jak to říct – je jedno, odkud 
jsi. Čech, Polák, Američan, Němec, to je úplně 
jedno. Jsou dva typy lidí – dobří a špatní. Tyto 
typy lidí jsou všude, jak na Ukrajině, v Česku, 
v Rusku, všude. O národnosti to prostě není.

Povedlo se Vám najít uplatnění v rámci své 
původní profese na Ukrajině, nebo děláte 
úplně něco jiného než dříve?
Co se týče práce, jsem elektrikář a dostal jsem 
smlouvu od jedné firmy s pobočkou v Muka-
řově. Nejdřív bylo domluveno, že budu bydlet 
a pracovat v Prostějově, kde firma sídlí, ale tady 
okolo Mukařova se mi líbí a mají tady poboč-
ku, takže nebylo co řešit. Mám vysokoškolské 
vzdělání, problém ale byl, že české úřady jej 
neakceptovaly, a tak jsem si v Praze musel 
dodělat papíry. Teď už mám klasickou vyhlášku 
50 (Vyhláška č. 50/1978 Sb. – je vyhláškou Českého 
úřadu bezpečnosti práce a Českého báňského 
úřadu o odborné způsobilosti v elektrotechnice – 
pozn. red.) a můžu normálně pracovat ve svém 
oboru. Nějakou dobu mi to komplikovalo život, 
ale co tě nezabije, to tě posílí (usmívá se).

Nechybí Vám Kyjev?
Trochu mi chybí, protože tam mám sestru, 
nějaké kamarády, a tak. Své nejbližší mám však 
tady, takže jsem spokojený.

Sledujete stále aktuální dění ve své zemi, 
nebo se z toho pro Vás stala za ty měsíce 
už rutina?
Ano, dnes a denně. Sleduji v telefonu různé ka-
nály – telegram, viber atd. Snažím se na to moc 
nekoukat, ale nedá mi to. Jak se říká – pokud 
nechceš, aby tě přešla chuť k jídlu, nekoukej 
na zprávy. Zachováš si své zdraví.

Jak může člověk vůbec reagovat, když se na-
jednou dozví, že ruská armáda na Ukrajinu 
opět pálí salvy raket či sebevražedných dro-
nů a cílem je mimo jiných také Vaše město? 

Samozřejmě, to se nás velmi dotýká. Je to ne-
příjemná věc, ale co my s tím tady zmůžeme? 
Vůbec nic (krčí rameny). Na to jsem moc malý 
pán a věřím, že je to všechno jenom špatný 
cirkus. Ty války jsou vždycky hlavně velký byznys 
a všichni ti miliardáři na tom akorát vydělají 
další prachy. Škoda každého zbytečného života. 

Měl jste před odchodem z Ukrajiny nějaké 
vazby na Česko?
Na Česko přímo ne, ale moje maminka měla 
polskou babičku. Taky jsem v Polsku dříve rok 
pracoval na stavbě, takže trošku rozumím. 
V Česku se ale cítím lépe, tady nás lidé vníma-
jí jaksi blíže než v Polsku. Možná pro někoho 
překvapivě, ale já to tak vnímám.

Jak probíhal Váš příjezd do Česka, respek- 
tive kam vedly Vaše první kroky?
Byli jsme se s rodinou zaregistrovat v uprchlic-
kém centru v Kutné Hoře. A bylo to tam super, 
vše fungovalo, jak mělo.

Jak vnímáte českou pomoc uprchlíkům 
z Ukrajiny?
Problém je, že ti, kteří by tu pomoc potřebovali 
nejvíc, si často nemůžou dovolit utéct. Prostě 
se z Ukrajiny na západ nemají jak dostat. Na-
opak někteří, kterým se sem utéct povedlo, 
tak samozřejmě tu pomoc zneužívají. Není jich 
moc, ale byly takové případy. Sice tu pomoc až 
tak nepotřebují, ale když už byla, tak proč by ji 
nevyužili, že jo. Za ty se stydím. Pak mě mrzí, 
když Češi posuzují všechny Ukrajince podle 
tohoto malého vzorku. To je moje obava z toho, 
že to Čechy bude demotivovat k pomoci, která 
byla doteď úžasná. Uškodilo by to hlavně těm, 
kteří pomoc opravdu potřebují. Válka prostě 
odhalila lidské povahy. Ti, kteří byli charak-
terově pokřivení už před ní, u těch se to jen 
potvrdilo. A naopak.

Jak se dá nyní na Ukrajině pod hrozbou 
v podstatě neustálého nebezpečí vůbec 
fungovat? 
Já mám v telefonu aplikaci, která mi posílá 
„válečné notifikace“. Když je Kyjev pod rake-
tovým útokem, vyskočí mi notifikace, ať se 
schovám do krytu. Když vypadne ve městě 
elektřina, také mi o tom přijde notifikace.  
To samé, když opět naskočí. Takových notifi-

kací mi přijde deset patnáct za den. Lidi si na 
to už hodně zvykli. Jednou, dvakrát, třikrát je 
to na živo hrozné, člověk je ve stresu. Ale pak 
už je to rutina. Musíš se o sebe nebo o rodinu 
postarat, tak prostě zvedneš zadek a jdeš do 
práce. Ať je poplach, nebo ne.

Máte nějaké informace z Vašeho města, pří-
padně od lidí, kteří se už na Ukrajinu vrátili?
Někteří mí známí chlapi se vrátili, aby bojovali, 
asi je popadl nějaký záchvat lásky k vlasti nebo 
co, ale pak mi psali, že vlastně sedí už nějakou 
dobu doma, peníze, co tady vydělali, jsou dávno 
fuč, a nikdo je zatím nikam do boje nepovolal. 
To je taky jeden z důvodů, proč jsem v Česku. 
Taky jsem chtěl jet bojovat, ale prostě nepo-
volávají všechny. Radši tady vydělávám peníze, 
abych zabezpečil rodinu a pomohl těm, kteří 
zůstali na Ukrajině.

Co říkáte na tuto mapu? (Mapa je z ruského 
atlasu vydaného roku 2023 v Moskvě, v níž 
je část Ukrajiny součástí Ruska – pozn. red.)

No, to je prostě ruská mapa. Jsou to debilové. 
Od začátku je tam silná propaganda. Nemá 
smysl tam nikomu vůbec nic vysvětlovat.

Na závěr pro odlehčení, jaké české pivo 
máte nejradši?
Radegast, ten jsme si dávali, když jsem byl 
v Prostějově, kluci říkali, že to je nejlepší pivo. 
A ještě jedno jsem si oblíbil, ale nevzpomenu si 
na název. Ale určitě to byla dvanáctka, i když je 
po ní člověk dost unavený (usmívá se).

Štěpán Januszek
Arina Černá

Více než rok trvající ruský vojenský teror vůči Ukrajině se podepsal na životech milionů lidí. Mnoho z nich zaplatilo cenu nejvyšší, 
mnozí se postavili na odpor a hrdinně svou zemi brání, další se snaží v rámci omezených možností normálně žít. Válka vyhnala 
za hranice země přes osm milionů Ukrajinců, kteří se dočasně či natrvalo usídlili v mnoha místech převážně východní či severní 
Evropy – v Polsku, Rumunsku, Pobaltí, ale také v České republice. Také v Mukařově a okolních obcích našly útočiště desítky 
ukrajinských uprchlíků, s nimiž vám v několika dílech přinášíme úryvky ze společného povídání v KKCM. Ve druhém díle si 
povídáme s panem Slavou, který žije v Mukařově a pracuje ve zdejší pobočce moravské firmy. Slava pochází z Kyjeva, umí už 
velmi dobře česky a situaci ve své domovině bedlivě sleduje, ačkoliv jak sám říká, stejně s tím nic nezmůže.

Українці в Мукаржові aneb Ukrajinci v Mukařově
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Zápis do 1. tříd ZŠ Mukařov
ZŠ Mukařov

Naše základní škola prochází poslední měsíce složitým obdobím. 
Vztahy uvnitř školy se bohužel nedají označit jako ideální a logicky 
mají dopad mimo jiné na vnímání školy rodiči žáků.

Jeden z prvních bodů řešení této situace z pohledu zřizovatele, 
je potřeba zmapovat reálnou situaci ve škole, a to jednak mezi 
zaměstnanci školy a také z pohledu rodičů vůči škole. Rada obce 
Mukařov se rozhodla, na základě doporučení a dobrých referencí, 
zadat tento průzkum Vzdělávacímu institutu Středočeského kraje, 
ve zkratce VISK. 

Průzkumy jsou zpracovány dva. Jeden mezi zaměstnanci školy, 
druhý mezi rodiči žáků školy. Publikovány byly ve dnech 18.–19. 
května s možností vyplnění do 26. května. Oba jsou zpracovány 

formou dotazníku. Průzkum byl vytvořen odborníky VISKu a jimi 
bude i následně vyhodnocen. Důležité je také zmínit, že průzkum 
je zcela anonymní. 

Výstup z průzkumu klimatu školy bude k dispozici Radě obce 
Mukařov a také nové ředitelce/řediteli ZŠ Mukařov. Jako výstup 
z průzkumu očekáváme, jak již zmiňuji výše, zjištění reálné situace 
ve škole. S výsledky budeme dále pracovat, budeme nápomocni 
vedení školy v návazných krocích směřujících ke zlepšení klimatu 
ve škole, což je hlavní cíl celého průzkumu.

Marek Podroužek, 
radní a člen výboru pro školství a kulturu

Průzkum klimatu v ZŠ Mukařov

Dne 18. dubna 2023 proběhl zápis do 1. tříd.  
Do školy v Mukařově přišlo 46 předškoláků 
a do školy v Babicích 21.

Formální část zápisu, tj. vyplnění formulá-
řů a dodání dokumentů, které jsou k zápisu 
nutné, byla na rodičích. Vše ostatní už museli 
zvládnout samotní předškoláci.

Neformální část zápisu si vzal na starosti 
tým žáků z legendární „třetí bé“ v čele s Ma-
chem, Šebestovou, Horáčkem, Pažoutem 
a Jonatánem (pokud se zrovna někam ne-
zaběhl).

Mach, Šebestová nebo někdo další z jejich 
týmu doprovodili naše budoucí prvňáčky do 
tříd připravených speciálně na zápis. Tam na 
ně čekaly paní učitelky se spoustou úkolů, 
které předškoláci většinou bravurně zvládli. 
Na závěr měli budoucí prvňáčci možnost 
nechat se vyfotit s Machem a Šebestovou 
ve fotokoutku, kde si fotografii rovnou vy-
kouzlili. Všichni obdrželi pamětní list a malý 
ručně vyráběný dárek od současných žáků 
naší školy.

Moc děkujeme paním učitelkám za per-
fektně připravené třídy a hladký průběh 
zápisu a týmům Machů a Šebestových za 
jejich skvělou podporu budoucích spolužáků 
a ochotu zůstat ve škole až do večera.

Tým ZŠ Mukařov

V rámci projektu Ovoce, zelenina a mléko do škol, garantovaného SZIF, 
proběhla ve středu 19. dubna 2023 ve všech třídách prvního stupně 
ZŠ Mukařov projektová hodina: Ochutnávka ovocných a zeleninových 
bedýnek. Bedýnky obsahovaly například avokádo, mango, žlutý 
meloun, mrkev, okurku, physalis, kiwi, hrozny, kedlubny či ředkvičky.

Vyučující ovoce a zeleninu omyli, oloupali, nakrájeli a poté pro-
běhla komentovaná ochutnávka. Povídali jsme si o prospěšnosti 
každého druhu ovoce a zeleniny, o jeho původu, zda ovoce a zele-
ninu známe, jak ho jíme či upravujeme, kdy je zralé, jak se správně 
skladuje atd. V několika třídách proběhla hra „poznej poslepu ovoce 
a zeleninu“, která děti velmi bavila. Někteří vyučující zakomponovali 
ochutnávku přímo do výuky jednotlivých předmětů. V matematice 
trénovali počítání, párování, dělení = zlomky ovoce, v prvouce třídili 

jednotlivé plodiny do druhových skupin a určovali a ukazovali si 
v mapě původ ovoce, v českém jazyce se trénovalo správné psaní 
a skloňování názvů jednotlivých druhů zeleniny a ovoce či pravidla 
psaní cizokrajných slov.

Akce se setkala u žáků s velkým zájmem. Některé děti tak měly 
možnost poprvé v životě ochutnat pro ně netradiční druhy jako je 
mango, physalis či avokádo, jiní zjistili, že kiwi nemusí být jen kyselé.

Už teď se všichni těšíme na ochutnávku sýrů a mléčných výrobků, 
která nás před koncem školního roku ještě čeká. Tým ZŠ Mukařov

Ochutnávka ze zdravých bedýnek
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Český den proti rakovině
ZŠ Mukařov

Dne 10. května 2023 se naše škola zapojila do ce-
lorepublikové akce na podporu Ligy proti rakovině 
– Květinového dne. 

Hlavním tématem letošního 27. ročníku byla 
prevence nádorových onemocnění průdušek a plic. 
Zakoupením květiny v minimální hodnotě 20 Kč jste 
pomohli získat finanční prostředky na boj proti rako-

vině – na nádorovou prevenci, zlepšení kvality života onkologických 
pacientů, podporu onkologické výuky, výzkumu a vybavení onko-
logických center. V naší obci nabízeli květiny měsíčku lékařského 
žáci 8. a 9. tříd, kteří byli rozděleni do skupinek (8.B, 8.D, 9.A, 9.C). 
Dohromady vybrali 25 724 Kč + 3 eura a 5 centů = skvělé! Děkuji 
žákům a p. uč. M. Exnerové a J. Tomasové za organizaci akce.

Všem z vás, kteří jste se zapojili do Květinového dne, děkují žáci, 
pedagogové a zaměstnanci Základní školy Mukařov.

Mgr. Kamila Volíková,  
ředitelka školy

Dne 31. března 2023 v 18 hodin se otevře-
ly brány naší školy pro všechny účastníky  
tradiční mezinárodní akce Noc s Ander-
senem.

Noc s Andersenem je jednou z akcí, kte-
rou české knihovny a školy svádí, v konku-
renci populárnějších médií, boj o zájem dětí 
o knihy a čtenářství. Všichni víme, že moderní 

způsob života dětské četbě příliš nepřeje – knihy soupeří s mnoha 
akčními lákadly.

Ale žáci naší školy jsou jiní. Možnost přespání ve škole a sdílení 
zážitků ve společnosti kamarádů je nadchlo. Pedagogové si pro 
ně nachystali různorodý program, ale hlavní bylo čtení, čtení, čte-
ní. Letos bylo hlavním tématem 100. výročí narození ilustrátorky  

Heleny Zmatlíkové, 90 let Ferdy Mravence a 180 let od vzniku po-
hádky Ošklivé káčátko.

Z naší školy se Noci s Andersenem 2023 zúčastnilo 25 tříd se 
svými třídními učiteli. Třídy prvního stupně, které se akce nezúčast-
nily, měly v rámci výuky program přizpůsobený tomuto tématu. Do 
projektu se letos zaregistrovalo 1 200 míst nejen v ČR, ale také na 
Slovensku či v Polsku.

Z ohlasů žáků i rodičů lze soudit, že se Noc s Andersenem opět 
velmi vydařila.

Děkuji všem pedagogům, kteří se do akce zapojili a s dětmi ve 
škole pobyli.  

 
 Mgr. Kamila Volíková, 
 organizátorka Noci s Andersenem

Noc s Andersenem 2023
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Učíme pro reálný život
ZŠ Mukařov

V dubnovém čísle obecního zpravodaje jsem se dočetl, že jsem v lednu napsal do obecního zpravodaje, že letos bude bioodpad zřejmě zpo-
platněn, a to přesto, že to nebylo zastupitelstvem schváleno. Navíc jsem návrh na zpoplatnění prý předložil v rozporu se zákonem.

Ponechám stranou, že si Ing. Zákoucká zřejmě spletla funkci starostky s funkcí soudce, když určuje, co je, nebo není v rozporu se zákonem. 
Zaráží mne však, že nějak přehlédla, že ve zmíněném zpravodaji, který mimochodem nevyšel v lednu, ale v únoru, neboť se jednalo o dvojčíslo 
leden–únor, je hned pod mým příspěvkem, kde možné zpoplatnění bioodpadu zmiňuji, souhrn z jednání lednového zastupitelstva. Prosím 
váženého čtenáře, aby si ve zpravodaji leden–únor uvedenou stránku nalistoval.

V tomto souhrnu je uvedeno, že zastupitelstvo záměr zpoplatnit bioodpad schválilo. Já k tomu doplňuji, že všemi zastupiteli, a tak se ptám, 
proč paní soudkyně Zákoucká zároveň nenapsala, že zastupitelstvo všemi hlasy schválilo protizákonný návrh? 

Další otázkou je, zda si Ing. Zákoucká opravdu do zpravodaje může psát, co se jí zlíbí, jen proto, že je momentálně starostka, aniž by někdo 
ověřoval, zda jí podávané informace jsou pravdivé.

 Rudolf Semanský, zastupitel obce

Reakce na článek Ing. Zákoucké: Méně svozů – více bodů

Dne 4. května 2023 se pedagogové naší ško-
ly účastnili vzdělávacího programu „Učíme 
pro reálný život“, který probíhal s Muze-
em Říčany. V rámci tohoto projektu nám 
byla představena i regionální učebnice pro 
8. a 9. třídu. Na zrodu této učebnice se po-
dílela naše kolegyně Mgr. Radka Kulhánková 
a žáci naší školy. Po teoretické části v učeb-
nách, následoval program na zahradě naší  
školy.

A co jsme dělaly? Po rozdělení do skupin 
jsme pracovaly podle zadaných úkolů, např. 
jedny kolegyně stloukaly máslo ze smetany, 
druhé vyráběly přístřešek, další pozorovaly 
a popisovaly ptáky podle připraveného klíče, 
měřily teplotu, tvořily obrazce z přírodnin. 
Po zpracování jednotlivých úkolů probíhala 
reflexe, jak jednotlivé činnosti zařazovat do 
výuky jednotlivých předmětu (ČJ, M, PRV,  
PŘ, VL,...), aby vše probíhalo v rámci bada-
telsky orientované výuky.

Celá akce byla velmi vydařená, jak nově nabytými zkušenostmi, tak stmelováním našeho 
kolektivu.  Mgr. Kamila Volíková, ředitelka školy
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Zažijte týden Národního divadla v Říčanech
Vážení rodiče, milé děti,

dovolte mi, abychom vás pozvali na Týden Národního divadla 
v Říčanech, který bude probíhat v týdnu od 12. do 15.června 2023 
vždy od 17:30 v KC Labuť.

Tento program je naše poděkování za nádherný rok, který mohli 
naši žáci a pedagogové strávit ve společnosti umělců z ND jak v hle-
dišti, tak i na pódiu či v zákulisí. Je nám velkou ctí, že našimi hosty 
budou členové ND.

Přijďte v pondělí 12. června 2023, 17:30 KC Labuť na ND Café 
– neformální setkání s umělci ND. Naši hosté budou Jakub Rašek, 
sólista Baletu ND, Vladimír Javorský, herec Činohry ND, Nina Jacques, 
dramaturgyně Činohry ND, David Švec, dirigent Opery Národního 
divadla a Státní opery. 

V úterý 13. června od 17:30 si v Labuti vedle sólových výkonů 
zahraje i Symfonický orchestr ZUŠ Říčany pod taktovkou dirigenta 
Opery ND Jana Chalupeckého. Mimo jiné uslyšíte árii Proč bychom se 
netěšili z Prodané nevěsty a Triumfální pochod z opery Aida. Dalším 
hostem programu bude Tereza Dubsky – PR a marketing Opery ND.

Ve středu 14. června od 17:30 se opět v Labuti   představí taneční 
obor s večerem, který bude plný choreografií na téma ND. Choreo-
grafie připravila Pavlína Červíčková – tanečnice souboru Laterna 
Magika. Milým hostem bude i Kateřina Hanáčková – PR baletu ND.

A celý projekt uzavřeme v Labuti ve čtvrtek 15. června v 17:30. 
Literárně – dramatický obor si připravil interaktivní hru na téma 
ND, jednu malou pohádku a spoustu zajímavých informací na téma 
divadlo. Hosty večera budou naše dobré víly z ND, Zuzana Král’ová 

vedoucí tvůrčích dílen a programů ND+ a Lenka Hubáčková, která 
s námi spolupracovala na doprovodných programech ND+.

Celé KC Labuť bude umělecky vyzdobeno díly našich mladých 
výtvarníků a jak jinak než na téma Divadlo.

Budeme velmi rádi, pokud přijmete naše pozvání. Vstup je dobro-
volný. Přijďte společně s námi poděkovat a vytvořit skvělé publikum 
jak pro naše hosty, tak i pro naše vystupující.

Všem vám moc děkujeme za pomoc, kterou jste nám celý rok 
poskytovali.

MgA. Markéta Sinkulová
Programový a kulturně – výchovný pracovník ZUŠ Říčany

Interaktivní výstava
Ekocentra Vrátkov

1. 6. - 12. 7. 2023

Otevřeno: 
pondělí: 13-18 hodin 
úterý: 9-12, 13-16 hodin 
středa: 13-18 hodin 
sobota: 9-12 hodin 

Galerie Stará škola, Příčná 11,
Mukařov (naproti poště)

 
 www.galerie-stara-skola.cz

všemi smysly budete zapojeni do
poznávání přírody
představíme ekologické výukové
programy
zahrajete si kvízy, poznávačky,
hmatovky, přírodo-vědecké hry
ukážeme vám, co u nás zvládly děti
vyrobit ze dřeva i z jiných přírodních
materiálů

 
Na výstavě si osvěžíte své znalosti 

z botaniky, zoologie a připomeneme si, 
jak je důležité přírodu chránit.
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Kterak Mikeš a 400 pochodníků došlo do Mukařova
V sobotu 20. května 2023 zažil Mukařov hned 
dvojí premiéru. Poprvé byl cílem pochodu 
Cestou kocoura Mikeše, který pro ty nejod-
vážnější odstartoval ráno v Hrusicích, pro ty 
uvážlivější před polednem ve Struhařově, 
a pro ty ostatní, mezi nimiž dominovaly děti 
v kočárcích i nosítkách, po poledni u Říčanské 
hájovny. V cíli se na bolavé nohy dobře zapo-
mínalo za zvuku swingových melodií Dám-
ského hudebního kroužku i díky občerstvení 
pojízdné kavárny. Děti se navíc mohly svézt 
na ponících, nechat se umělecky pomalovat, 
anebo si zařádit ve skákacím hradu. 

Současně byl v Mukařově odhalen ko-
couru Mikešovi pomník. Dřevěná socha 
z ateliéru Ivana Šmilauera umístěná přímo 
před budovou obecního úřadu bude nadále 

připomínat dramatickou příhodu, kterou podle literární předlohy – 
knihy Josefa Lady Mikeš – skončila Mikešova dobrodružství v našem  
kraji. 

Ať už to bylo s kocourem Mikešem jakkoli, jisté je, že 25 km 
dlouhá cesta, která jde z Hrusic přes Mnichovice, Myšlín, Struha-
řov, Klokočnou, Tehov a Světice, nás provede malebnou krajinou, 
a kromě Mikešových příhod poutníci po cestě najdou několik zají-
mavých občerstvovacích zastávek. Cestu kocoura Mikeše, vytyčenou 
turistickými značkami a žulovými kilometrovníky si můžete projít 
kdykoli. A pokud si před cestou opatříte v některém z ladovských 
infocenter nebo případně na www.laduv-kraj.cz i Mikešův pas, 
odměna vás nemine. 

  
Krásné zážitky v Ladově kraji přeje 

Kateřina Čadilová, tajemnice dobrovolného svazku obcí Ladův kraj

Dalším záměrem Výboru pro životní prostředí 
Obce Mukařov je v letošním roce úprava lokality 
při vstupu do Žernovky podél rekonstruované 
pěší cesty. Ta spočívá především v zamezení dal-
ších nevhodných úprav v souvislosti s výstavbou 
v sousedství a svedení vodotečí směrem od po-
mníku a blízkých staveb do středu tohoto místa 
tak, aby zde byl zachován a dále rozvíjen specifický 
(mokřadní) život spojený s výskytem živočišných 
i rostlinných druhů typických pro tato společenství. 
Byly zde již i vysázeny některé zajímavé mokřadní 
rostliny, které se dříve v naší krajině vyskytovaly 
ale nyní bohužel mizí – kosatec žlutý, popelivka 
przewalského, kyprej vrbice. 

Podél silnice na Mukařov bývala v minulosti 
záplava blatouchů bahenních, ale vlivem zimního 
solení bohužel již téměř zmizel a tak po odkvětu těch pár co zbyly jeho semena vysejeme do mokřadu. Místo bude doplněno i lavič-
kami a informační tabulí. Ze strany od pole bude vysázen pás nízkých, v průběhu roku kvetoucích, křovin jako ochrana mokřadu proti 
vysušování větrem a zároveň i proti zafoukání chodníku sněhem. Doplněny budou i chybějící stromy ve stromořadí. Celek tak poslouží 
hnízdění a obživě ptáků i ostatních živočichů a hmyzu a stane se dalším zajímavým místem.

 František Polesný, zastupitel a radní obce,  
 předseda Výboru pro životní prostředí Obce Mukařov

Mokřad Žernovka
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V dubnu, kdy se připomíná DEN Země a děti se učí, jak se starat 
o naši planetu Zemi, navštívily všechny druhé a čtvrté třídy ze ZŠ 
Mukařov knihovnu. 

Přečetli jsme si knihu Dědeček v růžových kalhotách (autorka: 
Lucie Hášová Truhelková), u které jsme si popovídali proč je důle-
žité se starat o naši planetu a čím můžeme přispět my, jako jedinci, 
k lepšímu životnímu prostředí. Následovala praktická ukázka, kdy 
se děti na odpadcích učily jak postupovat, když neví, zda je odpad 
k recyklaci a případně do jakého odpadu patří. Zmínili jsme nezbyt-
nost třídění a minimalizaci odpadu, abychom nemuseli potkávat 
v okolí nevzhledné skládky.

V květnu jsme díky velkorysé nabídce pana JUDr. Karla Kropíka, 
znalce krásných knih, grafiky, výtvarného i literárního umění i místní 
historie, uspořádaly besedu o Boženě Němcové pro žáky od 5. tříd. 
Moc děkujeme za krásné zastavení nad zajímavostmi ze života Bo-
ženy Němcové.

Pozor, knihovna bude mít v červenci a srpnu letní otevírací 
dobu, tedy otevřeno v úterý a čtvrtek pouze do 17 hodin. (10–12 
hodin a 13–17 hodin). A od 18. do 27. července bude pro veřejnost 
uzavřena úplně.

Petra Houdková, Simona Vittová
knihovnice

Ke konci dubna byla ve školce jedna akce za druhou. Navštívilo nás 
divadélko Kůzle s představením Na kole i přes pole. Příběh vyprávěl 
o tom, že když překročíte bludný kořen, najdete zvláštní rozcestník, 
který umí děti přenést do pohádky. Nás rozcestník přenesl hned do 
pohádek třech, o hamižnosti, o fintění a o strašení. 

Ve čtvrtek 27. dubna proběhlo filipojakubské pozdní odpoledne. 
Tento svátek je opředen řadou rituálů a symbolikou už od pohanských 
dob. Jeho kořeny sahají do keltského svátku beltain, který se slaví mezi 
jarní rovnodenností a letním slunovratem. A proto, že je to radostný 
svátek, pozvali jsme do školky všechny malé čaroděje a jejich kouzelné 
rodiče na slet čarodějů a čarodějnic s hudbou, tancem, soutěžemi 
a koláčky. Chtělo se říci: ,,Vítejte v Bradavicích“. Přivolávali jsme všichni 
pospolu teplejší období v roce. Akce s čarodějnicemi a kouzelníky díky 
pozitivní zpětné vazbě účastníků možná podpoří vznik nové, jarní tradice.

Dne 11. května proběhl zápis do Mateřské školy Mukařov. Velká 
vlna zájmu rodičů o přijetí jejich dětí zaplavila čtvrteční odpoledne. 
Starostlivé maminky, někdy i celá rodina, doprovodily svoje ratolesti 
k prvnímu významnému kroku v jejich životě, vstupu do mateřské školy. 
Maminky a tatínkové přijatých dětí budou mít velký úkol, budou muset 
motivovat a připravit děti přes léto na tento jejich první, samostatný 
krok v životě. Tímto přejeme všem přijatým školkáčkům šťastný nový 
začátek další etapy života. 

Děti nezapomněly ani na nejmilejší osoby v životě, na svoje ma-
minky. Již tradičně, každou druhou neděli v květnu, oslavují všechny 
maminky světa svůj svátek. Celý týden jsme s dětmi vyráběly pro 
maminky dárečky. Povídali jsme si o tom, jaké maminky jsou. A do-

zvěděli jsme se, že maminky jsou usměvavé, obětavé, krásné, hodné, 
pracovité, prostě úžasné, a přejeme všem maminkám k svátku hodně 
zdraví, lásku a štěstí. 

Rádi bychom touto cestou poděkovaly panu Polesnému za ozdra-
vení a doplnění zeleně v zahradě mateřské školy.

 Krásné jarní dny za Mateřskou školu Mukařov přeje Dana Horáková

Aktuality z Obecní knihovny v Mukařově

Čáry, máry, pod kočáry...
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Navštivte oficiální  
facebookovou stránku obce –
facebook.com/Mukarov

Obecní knihovna v Mukařově
 � úterý 13. 6. Zdravá záda a stabilizační systém

  Alena Stellnerová, lektorka školy 
pánevního dna a cvičitelka jógy. Nutná rezervace míst na 
tel. 602 361 334 nebo na e-mailu kavarnicka@kkcm.cz. 

Galerie Stará Škola
 � 1. 6.–12. 7.  Interaktivní výstava o Ekocentru 

  Vrátkov
 � 24. 7.–30. 8.  Mezi nebem a zemí, výstava věnovaná 

   kostelu Nanebevzetí Panny Marie

SDH Mukařov
 � sobota 3. 6.  Dětský den s hasiči Mukařov

Obec Mukařov 
 � sobota 10. 6.  Vítání občánků – od 9:30 a od 10:30 h

  Děti narozené od 03/2022 do 03/2023  
 � sobota 19. 8.  Pouťový festival Mukařov 

Obec Mukařov & Římskokatolická farnost Říčany
 � neděle 13. 8.  Výročí 130 let od vysvěcení kostela v Mukařově

Obecní zpravodaj Mukařov Srbín Žernovka, ročník IX, vychází každý měsíc (mimo leden Obecní zpravodaj Mukařov Srbín Žernovka, ročník IX, vychází každý měsíc (mimo leden a a srpen), ev. srpen), ev. č. č. MK ČR MK ČR E E 21966. Vydává Obec Mukařov, IČ 240508, Příčná 11, 251 21966. Vydává Obec Mukařov, IČ 240508, Příčná 11, 251 
62 Mukařov. Předsedkyně redakční rady: Jitka Čurdová, DiS. Redakční rada: PhDr. Kateřina Čadilová, Ing. Petr Doležel, Bc. Jakub Douša, Bc. Jaroslav Kadeřábek, Tomáš 62 Mukařov. Předsedkyně redakční rady: Jitka Čurdová, DiS. Redakční rada: PhDr. Kateřina Čadilová, Ing. Petr Doležel, Bc. Jakub Douša, Bc. Jaroslav Kadeřábek, Tomáš 
Kouba, Bc. Milan Národa. Redakční zpracování Kouba, Bc. Milan Národa. Redakční zpracování a a sazba: Bc. Štěpán Januszek. Příspěvky můžete zasílat na e-mail sazba: Bc. Štěpán Januszek. Příspěvky můžete zasílat na e-mail zpravodaj@mukarov.czzpravodaj@mukarov.cz nebo na adresu obecního  nebo na adresu obecního 
úřadu. Redakce si vyhrazuje právo výběru nebo krácení příspěvků ke zveřejnění. Nevyžádané rukopisy úřadu. Redakce si vyhrazuje právo výběru nebo krácení příspěvků ke zveřejnění. Nevyžádané rukopisy a a fotografie se nevracejí. Uzávěrka příštího čísla je 15. fotografie se nevracejí. Uzávěrka příštího čísla je 15. 6. 6. 2023.2023.

Kalendář akcí červen–srpen 2023

  Chcete se dozvědět, co dělat pro posílení
pánevního dna v běžném denním shonu, 
o příčinách vzniku inkontinence a řešení jejích
následků? Bolí Vás kostrč či bedra? Hrozí Vám
prolaps dělohy?

Úterý 13.6. 2023  od 18. hodin 
v Obecní knihovně, Příčná 61, Mukařov

www.kkcm.cz www.mukarov.cz

Zdravá záda 
a stabilizační
systém

Nutná rezervace do 9.6.2023 na email:
kavarnicka@kkcm.cz  nebo na tel: 602 361 334 
Vstupné: 150 Kč, senioři a ženy na mateřské 120 Kč

s Alenou Stellnerovou 

V srpnu 2023 nás v Mukařově čekají  
dvě velké kulturně-společenské akce

Ta první proběhne v neděli 13. srpna a oslaví 130. výročí vysvě-
cení kostela Nanebevzetí Panny Marie v Mukařově. Od 10 hodin 
proběhne v kostele mše svatá, celebrovaná kardinálem Dominikem 
Dukou. O polední pauze bude připraveno občerstvení v podobě 
rautu na návsi. Od 13 hodin program v kostele zahájí varhanní 
koncert se vstupy mluveného slova. Chystáme pro vás repliky 
středověkých mukařovských záušnic, prezentované dívkami ze ZŠ 
Mukařov. Ke konci koncertu dojde ke slavnostnímu představení 
a křtu nové knihy spisovatele Jana Psoty o mukařovském kostele 
za účasti spolupracovníků a kmotrů knihy. Na závěr proběhne 
autogramiáda, a také budete mít šanci si zde knihu zakoupit. 
Ukončení akce se předpokládá kolem 15. hodiny.

Druhou akcí bude Pouťový festival, který proběhne v sobotu 
19. srpna jako součást mukařovské poutě. V parku před úřadem 
budou již od 10 hodin stánky s regionálními výrobky a odpoledne se 

spustí pestrý kulturní pro-
gram na pódiu, který bude 
pokračovat až do pozdního 
večera. Různí interpreti vás 
budou bavit slovem, zpě-
vem i svými dovednostmi. 
Podrobný program zveřej-
níme již v příštím čísle zpra-
vodaje.  

 Jitka Čurdová, 
 kulturní referentka obce

Novinky v Kulturním a komunitním 
centru Mukařov

Připravujeme nové kroužky a kurzy pro školní rok 2023/24:
 � Lego robotika pro předškolní a školní děti
 � Výtvarný svět pro dospělé
 � Face jóga
 � kroužek Šikulové

Nezávazné přihlášení bude spuštěno během června, sledujte 
informace na webových stránkách www.kkcm.cz

Přejeme vám krásné léto plné odpočinku, pohody, sluníčka 
a příjemných zážitků! V KKCM budou během letních prázdnin 
fungovat příměstské tábory pro děti a v otevíracích hodinách 
můžete navštívit i knihovnu.

Děkujeme za přízeň v podobě zaslaných přihlášek na nové polo-
letí, které začne v září 2023 a těšíme se na Vás opět po prázdninách.

Lucie Šplíchalová a Petra Houdková
Koordinátorky volnočasových aktivit v KKCM


